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Aloitteet vuonna 2017

KHALL 19.02.2018 § 32

 Valtuutetuilla on oikeus tehdä kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa
koskevista asioista. Kunnan asukkailla on kuntalain 23 §:n nojalla oikeus tehdä
kunnalle aloitteita sen toimintaa koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on
ilmoitettava aloitteen johdosta suoritetut toimenpiteet. Lisäksi palvelun käyttäjällä
on oikeus tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua koskevassa asiassa.
Valtuuston tietoon on saatettava vähintään kerran vuodessa sen toimivaltaan
kuuluvissa asioissa tehdyt aloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet.

 Valmistelija: asianhallintasihteeri Anja Mähönen, 040 4883 013

Kunnanjohtajan ehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että se toteaisi valtuutettujen, kunnan jäsenten
ja palvelujen käyttäjien tekemistä aloitteista seuraavaa:

Valtuustoaloitteet vuonna 2016

1. Keskustan valtuustoaloite Lapinlahden kunnan elintarvikkeiden
hankintamenettelyn selvittämiseksi

Keskustan valtuustoryhmä on jättänyt 13.12.2016 valtuustoaloitteen Lapinlahden
kunnan elintarvikkeiden ja -jalosteiden hankintamenettelyn selvittämisestä.
Aloitteessa todetaan, että kuntien tulisi hankkia ainoastaan sellaisia tuotteita, jotka
on tuotettu menetelmillä, jotka täyttävät suomalaisen lainsäädännön edellytykset
eläinsuojelun, eläimen hyvinvoinnin ja elintarviketurvallisuuden kannalta.

Kunnanhallitus pyysi peruspalvelulautakuntaa selvittämään asiaa 30.4.2017
mennessä.

Peruspalvelulautakunta toteaa selvityksessään, että Lapinlahden kunnan
ruokapalvelujen hankinnoissa elintarvikkeiden ja niiden tuotanto-olosuhteiden
vaatimuksena on jo valtuustoaloitteen mukaisesti Suomen lakien, asetusten,
standardien ja muiden viranomaismääräysten noudattaminen.

Kunnanhallitus merkitsi kokouksessaan 14.3.2017 peruspalvelulautakunnan
antaman selvityksen tietoonsa saatetuksi.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

Valtuustoaloitteet vuonna 2017

1. Lapinlahden Sosialidemokraattien valtuustoryhmän valtuustoaloite
nuorten kesätyöpaikoista

Lapinlahden Sosialidemokraattien valtuustoryhmä jätti 28.2.2017 valtuustoaloitteen
kesätyöpaikan tarjoamisesta kaikille nuorille.

Kunnanhallitus 24.4.2017 merkitsi aloitteen tietoonsa saatetuksi ja totesi aloitteen
johdosta seuraavaa:



Valtuuston hyväksymässä talousarviossa on varattu noin 56 000 euron määräraha
nuorten kesätyöllistämiseen. Talousarvion mukaan kesätyöllistäminen toteutetaan
yhteistyössä 4H-yhdistysten kanssa. Kunnanhallituksen päätöksellä 30.1.2017 § 23
nuorten kesätyöllistämistä on täsmennetty siten, että määrärahalla voidaan
työllistää 16 – 20 vuotiaita nuoria yhden kuukauden työsuhteeseen. Nuoret
työllistetään kunnan eri yksiköihin sekä järjestöihin. Määrärahalla on mahdollista
työllistää noin 100 nuorta. Määräraha ei mahdollista kaikkien halukkaiden nuorten
työllistämistä.

Kunnan työllisyyspalvelut tekevät aktiivista yhteistyötä muiden toimijoiden kanssa
nuorten työllistymisen edistämiseksi. Paikallisilla 4H-yhdistyksillä on molemmilla
käynnissä omat hankkeet nuorten työllistymisen edistämiseksi. Kunta on mukana
näiden hankkeiden toteuttamisessa. Tämän lisäksi kunta on mukana Siilinjärven
kunnan hallinnoimassa Nuoret Duuniin hankkeessa, jonka toiminta-alueena on
koko Pohjois-Savo.

Kunnan työllisyyspalvelut toteutti yhteistyössä yhteistyökumppaneiden (4H-yhdistys,
oppilaitokset, työllistäjät) kanssa 20.2.2017 nuorille suunnatun työllisyyden
PoPUp-tapahtuman, jossa esiteltiin myös kesätyömahdollisuuksia.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

2. Lapinlahden Vihreiden valtuustoaloite Lapinlahden kunnan liittymisestä
energiatehokkuussopimukseen vuosille 2017-2025

Lapinlahden Vihreiden valtuustoryhmä esitti, että Lapinlahden kunta liittyy
energiatehokkuussopimukseen vuosille 2017-2025.

Kunnanhallitus pyysi 24.4.2017 tekniseltä lautakunnalta selvitystä, jossa otetaan
kantaa energiatehokkuussopimukseen liittymiseen. Selvitys oli annettava 31.8.2017
mennessä.

Tekninen lautakunta totesi 30.8.2017 selvityksessään, että kunta-alan
energiatehokkuussopimus on tavoitteeltaan tarkoituksenmukainen ja maapallon
tulevaisuuden kannalta hyvin perusteltu. Energiansäästöön tähtääviä toimenpiteitä
pitää kaikkien osapuolten tehdä, niin julkisten toimijoiden kuin yksityisten
henkilöidenkin. Sopimus vaatii liittyjän organisaatiolta riittäviä resursseja,
sitoutumista, sekä asiantuntevuutta. Lapinlahden kunnan kiinteistökeskus ei ole
tällä hetkellä vielä siinä tilanteessa, että pystyisimme vastaamaan tämän
sopimuksen velvoitteisiin ja toimenpiteisiin riittävän tehokkaasti ja asiantuntevasti.
Työ siihen pääsemiseksi on vielä alussa.

Tarkoitus on tehostaa kunnan kiinteistöjen energiankäytön seurantaa ja säästöä
nykyisin toimenpitein ja harkita mahdollisen energiatehokkuussopimuksen
hyväksymistä tulevaisuudessa.
Tässä vaiheessa ei olla liittymässä kunta-alan energiatehokkuussopimukseen
mukaan. Kunnanhallitus merkitsi 2.10.2017 teknisen lautakunnan selvityksen
tietoonsa saatetuksi ja totesi, että aloitteen johdosta ei tehdä muita toimenpiteitä.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

3. Lapinlahden Perussuomalaisten valtuustoryhmän valtuustoaloite
vauvarahan maksamiseksi Lapinlahden kunnassa vuonna 2017

Lapinlahden Perussuomalaisten valtuustoryhmä jätti 28.2.2017 valtuustoaloitteen
vauvarahan maksamiseksi Lapinlahden kunnassa vuonna 2017.



Kunnanhallitus merkitsi 24.4.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi ja totesi aloitteen
johdosta seuraavaa:

Kuntaliiton selvityksen mukaan noin neljäsosa Suomen kunnista maksaa ns.
vauvarahaa. Vauvarahan suuruus vaihtelee näissä kunnissa huomattavasti.
Pienimmillään se on 100 € ja suurimmillaan 10 000 €. Kuntaliiton mukaan
vauvarahan maksaminen ei lisää syntyvyyttä, kyseessä on lähinnä yritys luoda
lapsiystävällisen kunnan imagoa.

Tällä hetkellä Lapinlahden kunta tukee lapsiperheitä mm. myöntämällä
lapsiperheille alennusta omakotitalotonttien ostohinnasta.

Lapinlahdella syntyy vuosittain 70-100 lasta. Esitetyn suuruinen vauvaraha
aiheuttaisi kustannuksia 7000 – 10 000 €/vuosi. Vuoden -17 talousarviossa ei ole
osoitettu määrärahaa vauvalisän maksamiseen. Määrärahaa ei ole osoitettavissa
talousarvion sisältä tiukasta taloudellisesta tilanteesta johtuen. Näin ollen
kunnanhallitus katsoo, että vauvarahan maksaminen ei ole mahdollista
talousarvion puitteissa vuonna 2017.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

4. Keskustan valtuustoryhmän valtuustoaloite markkinointi- ja
viestintäsuunnitelmasta

Keskustan valtuustoryhmä on jättänyt valtuuston kokouksessa 6.6.2017
valtuustoaloitteen markkinointi- ja viestintäsuunnitelman laatimiseksi.

Kunnanhallitus merkitsi 26.6.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi ja päätti aloitteen
johdosta seuraavaa:

Uuden valtuustokauden aluksi on tarkoitus päivittää kuntastrategia. Markkinointi- ja
viestintäsuunnitelman luominen sopii hyvin osaksi tätä työtä.

Kunnanhallitus perusti 14.8.2017 työryhmän valmistelemaan markkinointi- ja
viestintäsuunnitelmaa samalla kuin perusti muutkin strategiatyöhön tarvittavat
työryhmät. Valtuusto hyväksyi 11.12.2017 kuntastrategian, jonka pohjalta
kunnanhallitus hyväksyy kokouksessaan 19.2.2018 yksilöidyt toimenpiteet
kuntastrategian toteuttamiseksi. Tässä yhteydessä kunnanhallitus määrittelee
viestintä- ja markkinointisuunnitelman päivittämisen aikataulun. 

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

5. Lapinlahden Vihreiden valtuustoryhmän valtuustoaloite
säätösähkömarkkinoiden hyödyntämisestä

Lapinlahden Vihreiden valtuustoryhmä esitti 20.6.2017, että Lapinlahden kunta
selvittää mahdollisuudet tarjota kunnan hallinnassa olevia sähkön kulutuskuormia
säätösähkömarkkinoille yhteistyötahon kautta ja saada siten tuloja em.
markkinoilta. Säätösähkömarkkinoilla tuotannon ja kuorman haltijat voivat antaa
säätötarjouksia säätökykyisestä kapasiteetistaan. Vihreiden valtuustoryhmä esitti,
että kunta kartoittaa omat potentiaaliset kulutuskuormansa (esim. kiinteistöjen
ilmanvaihto) ja määrittelee periaatteet, joiden mukaan kunta olisi valmis tarjoamaan
kulutuskuormiaan säätösähkömarkkinoille. Kulutuskuormien tarjoaminen
säätösähkömarkkinoille toisi kunnalle uuden tulolähteen.

Kunnanhallitus merkitsi 14.8.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi sekä päätti pyytää
tekniseltä lautakunnalta selvityksen säätösähkön tarjoamista mahdollisuuksista



Lapinlahden kunnan näkökulmasta. Tekninen lautakunta antaa selvityksensä
15.2.2018.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloitetta ei ole käsitelty
loppuun.

6. Lapinlahden Kokoomus ry:n valtuustoaloite liikuntapaikkojen
käyttömaksujen perimisestä ym.

Lapinlahden kokoomuksen valtuustoryhmä teki 12.12.2017 valtuustoaloitteen.
Valtuustoaloitteessa esitetään seuraavaa:
- Ensilumenladun ja muiden liikuntapaikkojen osalta tutkitaan, miten niiden käytöstä
voitaisiin kerätä maksua tai vapaaehtoista maksua.
- Kansalaisopisto neuvottelee sellaisten piirien kanssa, jotka lipputuloilla saavat
tuottoa, että osa avustuksesta palautuu kunnalle.
- Yhdistyksille muodostetaan kunnan sivuille selkeä tietopankki linkkeineen, mistä
voi hakea tukea toimintaan mm. eurohankkeista.

Kunnanhallitus merkitsi 8.1.2018 aloitteen tietoonsa saatetuksi. Kunnanhallitus
päätti aloitteen johdosta seuraavaa:

- Vuoden -18 talousarvio ei sisällä liikuntapaikkamaksuja. Kunnanhallitus lähettää
aloitteen tekniselle lautakunnalle tiedoksi. Teknisen lautakunnan tulee ottaa
liikuntapaikkamaksuihin kantaa valmistellessaan vuoden -19 talousarviota.
Teknisen lautakunnan tulee selvittää ennen sitä mahdollisuus vapaaehtoisten
maksujen keräämiseen. Esimerkiksi ensilumenladun lähtöpaikalle voitaisiin tehdä
"sponsoritaulu", jossa olisi mainittuna ladun ylläpitoon osallistuneet tahot.

- Palvelulautakunta selvittää aloitteessa mainitun mahdollisuuden kansalaisopiston
osalta. Selvitys on annettava kunnanhallitukselle 31.5.2018 mennessä. 

- Yhdistyksille laaditaan kunnan kotisivuille tietopankki.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloitetta ei ole käsitelty
loppuun.

Kuntalaisaloitteet vuonna 2017

1. Vetoomus/kuntalaisaloite terveydenhoitajan vastaanoton palauttamiseksi
Alapitkälle

149 kuntalaista teki kuntalaisaloitteen  28.2.2017 terveydenhoitajan vastaanoton
palauttamisesta Alapitkälle. Valtuuston päätöksellä lakkautettiin Alapitkän
sairaanhoitajan vastaanoton 1.1.2017 alkaen. Perusteena on käyntien vähäisyys ja
kotihoidon sairaanhoitajan työpanoksen keskittäminen palvelutarpeen arviointiin
sekä hoidon ja palvelun suunnitteluun. Kunnanhallitus pyysi
peruspalvelulautakunnalta tarkemman selvityksen lakkauttamisen perusteista
31.5.2017 mennessä.

Peruspalvelulautakunnan selvityksen mukaan kotihoidon resurssia on lisääntyneen
tarpeen mukaisesti siirretty ja lisätty ilta- ja viikonloppuvuoroihin Alapitkän alueelle.
Huonokuntoisten kotihoidon asiakkaiden näytteiden otto toteutetaan kotikäynneillä
koko kunnan alueella. Peruspalvelulautakunta ei annettuun selvitykseen perustuen
puoltanut kotihoidon sairaanhoitajan vastaanoton palauttamista Alapitkällä.

Kunnanhallitus totesi 29.5.2017, että peruspalvelulautakunnan antaman selvityksen
perusteella kotihoidon sairaanhoitajan vastaanottotoiminnan lakkauttaminen
Alapitkällä on ollut perusteltua ja peruspalvelulautakunnan linjausta ei ole tältä osin
syytä muuttaa.



Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

2. Kuntalaisaloite / Peltoniementien nopeusrajoitus, Rovastilan risteys,
autojen tyhjäkäynti

Kuntaan saapui 10.4.2017 kuntalaisaloite, missä esitettiin, että Peltoniemen alueen
nopeusrajoitus olisi 30 km/h peruskorjauksen yhteydessä, Rovastilan
esiopetuspisteen risteyksen reunakiveys poistettaisiin kääntymisen helpottamiseksi
sekä kunnan tulisi puuttua autojen tyhjäkäyntiin. Kunnanhallitus pyysi 24.4.2017
aloitteessa mainituista asioista selvitystä tekniseltä lautakunnalta 31.8.2017
mennessä.

Tekninen lautakunta totesi selvityksessään, että Lapinlahti on yhdessä muiden
Ylä-Savon kuntien ja Siilinjärven kunnan kanssa laatimassa uutta
liikenneturvallisuussuunnitelmaa. Peltoniementien nopeusrajoitus on syytä ottaa
esille silloin, kun pohditaan uuden liikenneturvallisuussuunnitelman mukaisten
toimenpide-ehdotusten toteuttamista.

Samaisessa selvityksessä tekninen lautakunta totesi, että Juhani Ahontieltä
Rovastilan esikoulupisteelle johtava liittymä on nykyiseltään riittävän leveä. Kapea
liittymä vähentää ajonopeutta enemmän kuin ylileveä liittymä.

Autojen tyhjäkäynnistä taas on määrätty lailla (Laki pysäköinninvalvonnasta
727/2011). Lain mukaan pysäköintivirhemaksu voidaan määrätä moottorikäyttöisen
ajoneuvon joutokäyntiä koskevan kiellon tai rajoituksen  rikkomisesta
(joutokäyntirikkomus). Lapinlahden kunta ei näe tarkoituksenmukaiseksi anoa
aluehallintovirastolta lupaa pysäköinnin valvontaan.
Jokaisen vastuullisen ajoneuvonkuljettajan tulee noudattaa liikennesääntöjä ja siten
myös autojen tyhjäkäynnin rajoitusta.

Kunnanhallitus merkitsi 2.10.2017 teknisen lautakunnan selvityksen tietoonsa
saatetuksi ja toteaa, että aloitteen johdosta ei ole tarpeen tehdä muita
toimenpiteitä.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

3. Kuntalaisaloite tehostetun palvelu-asumisen paikkojen lisäämisestä

Lapinlahden vanhusneuvosto teki aloitteen 10.4.2017 siitä, että kunnan tai
kunnallisen yhtiön (Kaskihovi Oy) tulee selvittää, että voidaanko Jussinpihan
eteläpuolelle ns. Halosen tontille rakentaa rivitaloasuntoja seniorikansalaisille
tehostetun palveluasumisen käyttöön tai muuten ratkaista asuntojen puute.

Kunnanhallitus pyysi 15.5.2017 selvityksen palvelulautakunnalta 30.9.2017
mennessä.

Palvelulautakunta antoi selvityksensä 21.6.2017. Selvityksessä esitettiin, että
kuntaan muodostettaisiin moniammatillinen työryhmä valmistelemaan esitystä
ikääntyvien ihmisten asumisratkaisuista, huomioiden Vanhuspalvelulain (2012/980)
säätämä ikääntyvien omassa kotona asumisen ensisijaisuus suhteessa muihin
palveluihin. Jotta ikääntyvät pystyvät asumaan omissa kodeissaan, niiden
ympäristön tulee mahdollistaa henkilön tarvitsema hoiva ja hoito, muun muassa
esteettömyys ja turvallisuus.

Kunnanhallitus totesi 14.8.2017, että se on kokouksessaan 12.6.2017 § 145
päättänyt, että Lapinlahden kunta myy yksityiselle toimijalle määräalan



Pajuharjuntien varrelta. Yksityisen toimijan tarkoituksena on rakentaa tontille
vanhusten hoivakoti. Hoivakodissa on palveluasumisen ja tehostetun
palveluasumisen paikkoja. Kun lisäksi huomioidaan mahdollinen
maakuntauudistus, niin kunnan tai kuntakonsernin yhtiön ei ole tässä tilanteessa
tarkoituksenmukaista aloittaa uutta rakennusinvestointia. Tätä tukee myös
palvelulautakunnan selvitys, jonka mukaan Lapinlahdella on suosituksiin verrattuna
riittävästi palveluasumisen asiakaspaikkoja.

Palvelulautakunnan esitykseen viitaten kunnanhallitus kehotti kunnanjohtajaa
nimeämään työryhmän, joka valmistelee esitystä ikääntyvien ihmisten
asumisratkaisuista. Työryhmän tulee työssään huomioida vanhuspalvelulaki,
mahdollinen maakuntauudistus sekä eri tavat tuottaa palveluita.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

4. Kuntalaisaloite moottorikelkkareitin poistamiseksi kunnan ylläpidosta

40 kuntalaista teki kuntalaisaloitteen 10.4.2017, jossa esitettiin, että kunta lopettaa
moottorikelkkareitin ylläpidon ja ylläpitoa varten hankittu kalusto myydään.

Kunnanhallitus käsitteli asiaa 15.5.2017 ja totesi, että Lapinlahden kunnan alueella
olevat moottorikelkkareitit on perustettu useiden toimijoiden yhteistyöllä. Kunnan
rahoituksen lisäksi perustamiseen on käytetty valtion rahaa Pohjois-Savon
ympäristökeskuksen toimesta. Lapinlahden kautta kulkeva reitistö on osa
suurempaa kokonaisuutta. Moottorikelkkareitistön ylläpitoa varten on perustettu
hoitopooli alueen kuntien kesken. Mikäli moottorikelkkareittien ylläpito lopetetaan,
kunnan tulee käydä asiasta neuvottelu kaikkien yhteistyötahojen kanssa.

Kunnanhallitus totesi, että aloitteessa mainitusta asiasta päätetään siinä
yhteydessä, kun valtuusto hyväksyy talousarvion vuodelle 2018.

Valtuusto hyväksyi 11.12.2017 talousarvion käsittelyn yhteydessä, että
moottorikelkkareitistön ylläpitoa jatketaan.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

5. Kuntalaisaloite ensilumenladun poistamiseksi kunnan ylläpidosta

48 kuntalaista teki kuntalaisaloitteen 10.4.2017, jossa esitettiin seuraavaa:
- Ensilumenladun ylläpitäminen kunnan varoilla lopetetaan.
- Ensilumen ladun ylläpito tulee muuttaa yrittäjäpohjaiseksi siten, että laitteet
lahjoitetaan yrittäjälle. Ehtona on, että lapinlahtelaisten tulee saada käyttää latua
ilmaiseksi. Yrittäjä vastaa maksujen perimisestä ulkopaikkakuntalaisilta.

Kunnanhallitus totesi 15.5.2017, että aloitteessa mainitusta asiasta päätetään siinä
yhteydessä, kun valtuusto hyväksyy talousarvion vuodelle 2018.

Valtuusto hyväksyi 11.12.2017 talousarvion käsittelyn yhteydessä, että
ensilumenladun ylläpitoa jatketaan.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

6. Kuntalaisaloite nuorisotila Laparin aukioloajoista

Laparin nuorisotilatoimikunta, nuorisofoorumi ja joukko lapinlahtelaisia nuoria
tekivät kuntalaisaloitteen 3.5.2017 Lapinlahden nuorisotilan aukioloaikojen



pidentämisestä. Aloitteessa esitetään, että nuorisotila Lapari aukeaisi jo kello 14.00
ja olisi auki klo 20.00 tiistaisin, keskiviikkoisin ja torstaisin. Lisäksi esitetään, että
nuorisotila olisi auki maanantaisin ilta-ajan lisäksi myös 12.00 – 16.00. Aloitetta
perustellaan sillä, että tällä hetkellä nuorilla ei ole paikkaa yhteiseen oleiluun
alkuiltapäivästä.

Kunnanhallitus pyysi palvelulautakunnalta selvityksen 31.8.2017 mennessä.

Palvelulautakunta antoi 15.8.2017 nuorten kuntalaisaloitteesta kunnanhallitukselle
selvityksensä, jossa todettiin, että Lapinlahden kunnan nuorisotoimi on saanut
valtionavustusta etsivään nuorisotyöhön. Tämän avustuksen avulla nuorisotoimeen
on pystytty palkkaamaan yksi määräaikainen työntekijä 31.8.2018 asti. Tästä
johtuen nuorisotoimessa on mahdollista tehdä työtehtävien uudelleen järjestelyitä
niin, että Lapinlahden nuorisotila Laparia pidetään auki maanantaista - torstaihin klo
14.00-20.00 ja perjantaisin klo 14.00-23.00. Tällä järjestelyllä pystytään vastamaan
nuorten aloitteeseen määräaikaisesti, siihen saakka, kun etsivään nuorisotyöhön
saadaan valtionavustusta.

Nuorten aloitteessa todetaan, että koulukuljetuksessa olevat oppilaat tarvitsevat
paikan, jossa he voivat odottaa koulukuljetusta. Pääsääntöisesti koulukuljetukset
on kuitenkin järjestetty niin, että kuljetukset lähtevät heti koulun loputtua. Oppilaan
tulee käyttää sitä koulukuljetusta, mikä hänelle on osoitettu. Esimerkiksi jos
oppilaan koulu loppuu klo 12.00 tulee hänen käyttää tätä kuljetusta. Oppilas ei voi
jäädä odottamaan esimerkiksi klo 15.00 kuljetusta nuorisotilaan. Mikäli oppilas ei
mene hänelle järjestettyyn ensisijaiseen koulukyytiin, on nuoren kyyditys kotiin
huoltajien vastuulla.

Nuorten aloitteessa on ehdotettu nuorisotila Laparin aukioloa maanantaisin kello
12:00 – 16:00. Pääosa nuorista on kuitenkin maanantaisin klo 12.00 koulussa,
joten aukiolo klo 14.00-20.00 palvelee valtaosaa nuoria paremmin.

Palvelulautakunta kehotti nuorisotoimea muuttamaan aukioloaikoja yllä kuvatun
mukaisiksi. Muutetut aukioloajat ovat voimassa sen aikaa, kun kunta saa
hankerahoitusta etsivään nuorisotyöhön.

Kunnanhallitus merkitsi 4.9.2017 palvelulautakunnan selvityksen ja toimenpiteet
asian johdosta tietoonsa saaduksi.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

7. Kuntalaisaloite induktiosilmukkasalkun hankkimisesta kunnantalolle

Lapinlahden vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto tekivät yhdessä
kuntalaisaloitteen 24.4.2017, jossa ehdotetaan, että kunta hankkisi
induktiosilmukkasalkun kunnantalolle. Näin induktiosilmukkasalkkua voitaisiin
lainata erilaisiin tilaisuuksiin Lapinlahdella (ml. valtuustosalissa järjestettävät
tilaisuudet). Aloitetta perustellaan yhdenvertaisuuslailla, jonka mukaan
viranomaisen on tehtävä asianmukaiset ja kulloisessakin tilanteessa tarvittavat
kohtuulliset mukautukset, jotta vammainen henkilö voi yhdenvertaisesti asioida
viranomaisessa.

Kunnanhallitus merkitsi 12.6.2017 vanhus- ja vammaisneuvostojen aloitteen
tietoonsa saatetuksi sekä totesi aloitteen johdosta seuraavaa:

Osa kunnan tiloista on varustettu kiinteällä induktiosilmukalla (esim. Lapinlahti-sali).
Valtuustosalista kyseinen tekniikka kuitenkin puuttuu. Valtuustosalin
äänentoistojärjestelmän uusiminen on kuitenkin ajankohtaista lähivuosien aikana,
koska järjestelmä tulee käyttöikänsä päähän.



Induktiosilmukkasalkun hankintahinta on noin 3500 €. Vuoden -17 talousarviossa ei
ole osoitettu määrärahaa salkun hankkimista varten. Kunnan talouden
liikkumavaran kapeudesta johtuen talousarvioon nähden ylimääräisiin hankintoihin
tulee suhtautua kaikissa hallintokunnissa varauksella. Kunnanhallitus totesi, että
induktiosilmukkasalkun hankintaan palataan siinä vaiheessa, kun valtuustosalin
äänentoistojärjestelmän uusiminen on ajankohtaista.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

8. Kuntalaisaloite / Satamaan lukollisia venepaikkoja

Kuntaan saapui 5.7.2017 aloite, jossa esitettiin, että kunta rakentaisi Väärnin
vierasvenesataman yhteyteen lukollisia venepaikkoja, joihin ulkopuolisilla ei olisi
pääsyä. Aloitteen tarkoituksena on parantaa veneilijöiden turvallisuutta ja lisätä
veneilykulttuuria Lapinlahdella. Aloitteen mukaan nykyisellä vierasvenelaiturilla on
paljon liikehdintää ja luvatonta nousemista veneisiin. Aloitteessa esitetään
vierasvenelaiturin viereen sijoitettavaa aidattua laituria, jossa olisi lukollinen portti
estämässä ulkopuolisten kulkua.

Kunnanhallitus merkitsi 14.8.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi ja totesi aloitteen
johdosta seuraavaa:

Alustavan hinta-arvion mukaan lukittavan laiturialueen rakentamisen kustannukset
ylittävät Lapinlahden kunnan investointirajan, joka on 10 000 euroa. Vuoden -17
talousarviossa ei olla varauduttu lukollisten venepaikkojen rakentamiseen. Vuoden
-18 ja -19 osalta tulee investoinneissa ottaa huomioon kunnan tiukka taloudellinen
tilanne. Kunta on investoinut viime vuosien aikana voimakkaasti mm.
terveyskeskukseen. Jatkossa investointitasoa pitää pystyä alentamaan. Tämä
tarkoittaa sitä, että vain pakolliset investoinnit toteutetaan (esim. Matin ja Liisan
koulun sisäilmakorjaukset). Venepaikkojen vuokrilla ei pystytä kattamaan laiturin
rakentamisesta aiheutuvia kustannuksia.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

9. Kuntalaisaloite Alapitkän alueen Räsäläntie-Heiluantien valaistuksesta

Kuntaan saapui 15.6.2017 aloite Alapitkän alueen Räsäläntie-Heiluantie
valaistuksesta. Aloite on osoitettu kunnanhallitukselle, valtuustolle ja tekniselle
lautakunnalle. Aloitteen on allekirjoittanut 35 kuntalaista. Aloitteessa esitetään, että
Räsäläntie-Heiluantie alueella asennettaisiin katuvalot, koska tie on pimeä ja tiellä
liikkuu paljon lapsia. Lisäksi valaistusta tarvitaan tanssi-iltoina kävelijöiden
turvallisen kulun varmistamiseksi. Tiellä on valmiina sähkötolpat, joihin valaisimet
voidaan asentaa. Valaistava osuus on noin 600 metriä. Aloite on kokouksen
oheismateriaalina.

Kunnanhallitus merkitsi 14.8.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi ja totesi aloitteen
johdosta seuraavaa:

Räsäläntie-Heiluantien valaistuksen kustannukset muodostuisivat valojen ja
kaapeleiden hankinnasta sekä asennuksesta. Alustavan arvion mukaan
kustannukset ylittävät Lapinlahden kunnan investointirajan, joka on 10 000 euroa.
Vuoden -17 talousarviossa ei olla varauduttu ko. tiealueen valaistukseen. Vuoden
-18 ja -19 osalta tulee investoinneissa ottaa huomioon kunnan tiukka taloudellinen
tilanne. Kunta on investoinut viime vuosien aikana voimakkaasti mm.
terveyskeskukseen. Jatkossa investointitasoa pitää pystyä alentamaan. Tämä
tarkoittaa sitä, että vain pakolliset investoinnit toteutetaan (esim. Matin ja Liisan



koulun sisäilmakorjaukset). Kunnanhallitus saattaa aloitteen ja sen johdosta
annetun lausunnon teknisen lautakunnan tietoon.

Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

10. Kuntalaisaloite esteettömän liikkumisen lisäämiseksi Lapinlahden
kirkonkylällä

Vammaisneuvosto on tehnyt 8.11.2017 kuntalaisaloitteen, joka sisältää useita
pieniä muutosehdotuksia, joilla parannettaisiin Lapinlahden taajaman
esteettömyyttä. Vammaisneuvosto kiinnittää kuntalaisaloitteessa huomiota mm.
seuraaviin asioihin:
- Jussinpihan ja Juhani Ahontien risteyksessä kulku Jussinpihan vanhuspuolen
päätyyn on epäselvä.
- Kansantieltä Linnansalmelle tulevaa portaikkoa on parannettava mm. pidemmillä
kaiteilla sekä kunnostettava portaitten lähtöpaikkaa.
- Juhani Ahontien ja Artunkujan risteykseen tulee saada jalankulkijoille viistoon
maalatut suojatiet.
- Juhani Ahontien jatkeessa rautatien alituksen kohdalla asfaltti irtoilee levyinä ja
alituskohtaan kertyy vettä.
- Asematiellä suojateiden kohdalla kiveykset ovat liian jyrkät pyörätuolilla liikkuville.
- Jussinpihan toimintakeskuksen pihaväylät ovat kuoppaiset.

Kunnanhallitus merkitsi 4.12.2017 vammaisneuvoston aloitteen tietoonsa
saatetuksi.

Kunnanhallitus päätti lähettää aloitteen tekniseen lautakuntaan selvitystä ja
toimenpiteitä varten. Teknisen lautakunnan tulee tutkia mahdollisuudet toteuttaa
aloitteessa mainitut toimenpiteet ja antaa selvityksensä asiasta kunnanhallitukselle
30.4.2018 mennessä.
Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloitetta ei ole käsitelty
loppuun.

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin.
KVALT § 6

Kunnanhallituksen ehdotus
 Valtuusto toteaa valtuutettujen, kunnan jäsenten ja palvelujen käyttäjien tekemistä

aloitteesta seuraavaa:

Valtuustoaloitteet vuonna 2016

1. Keskustan valtuustoaloite Lapinlahden kunnan elintarvikkeiden
hankintamenettelyn selvittämiseksi

 Keskustan valtuustoryhmä on jättänyt 13.12.2016 valtuustoaloitteen Lapinlahden
kunnan elintarvikkeiden ja -jalosteiden hankintamenettelyn selvittämisestä.
Aloitteessa todetaan, että kuntien tulisi hankkia ainoastaan sellaisia tuotteita, jotka
on tuotettu menetelmillä, jotka täyttävät suomalaisen lainsäädännön edellytykset
eläinsuojelun, eläimen hyvinvoinnin ja elintarviketurvallisuuden kannalta.

 Kunnanhallitus pyysi peruspalvelulautakuntaa selvittämään asiaa 30.4.2017
mennessä.

 Peruspalvelulautakunta toteaa selvityksessään, että Lapinlahden kunnan
ruokapalvelujen hankinnoissa elintarvikkeiden ja niiden tuotanto-olosuhteiden



vaatimuksena on jo valtuustoaloitteen mukaisesti Suomen lakien, asetusten,
standardien ja muiden viranomaismääräysten noudattaminen.

 Kunnanhallitus merkitsi kokouksessaan 14.3.2017 peruspalvelulautakunnan
antaman selvityksen tietoonsa saatetuksi.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

Valtuustoaloitteet vuonna 2017

1. Lapinlahden Sosialidemokraattien valtuustoryhmän valtuustoaloite
nuorten kesätyöpaikoista

 Lapinlahden Sosialidemokraattien valtuustoryhmä jätti 28.2.2017 valtuustoaloitteen
kesätyöpaikan tarjoamisesta kaikille nuorille.

 Kunnanhallitus 24.4.2017 merkitsi aloitteen tietoonsa saatetuksi ja totesi aloitteen
johdosta seuraavaa:

 Valtuuston hyväksymässä talousarviossa on varattu noin 56 000 euron määräraha
nuorten kesätyöllistämiseen. Talousarvion mukaan kesätyöllistäminen toteutetaan
yhteistyössä 4H-yhdistysten kanssa. Kunnanhallituksen päätöksellä 30.1.2017 § 23
nuorten kesätyöllistämistä on täsmennetty siten, että määrärahalla voidaan
työllistää 16 – 20 vuotiaita nuoria yhden kuukauden työsuhteeseen. Nuoret
työllistetään kunnan eri yksiköihin sekä järjestöihin. Määrärahalla on mahdollista
työllistää noin 100 nuorta. Määräraha ei mahdollista kaikkien halukkaiden nuorten
työllistämistä.

 Kunnan työllisyyspalvelut tekevät aktiivista yhteistyötä muiden toimijoiden kanssa
nuorten työllistymisen edistämiseksi. Paikallisilla 4H-yhdistyksillä on molemmilla
käynnissä omat hankkeet nuorten työllistymisen edistämiseksi. Kunta on mukana
näiden hankkeiden toteuttamisessa. Tämän lisäksi kunta on mukana Siilinjärven
kunnan hallinnoimassa Nuoret Duuniin hankkeessa, jonka toiminta-alueena on
koko Pohjois-Savo.

 Kunnan työllisyyspalvelut toteutti yhteistyössä yhteistyökumppaneiden (4H-yhdistys,
oppilaitokset, työllistäjät) kanssa 20.2.2017 nuorille suunnatun työllisyyden
PoPUp-tapahtuman, jossa esiteltiin myös kesätyömahdollisuuksia.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

2. Lapinlahden Vihreiden valtuustoaloite Lapinlahden kunnan liittymisestä
energiatehokkuussopimukseen vuosille 2017-2025

 Lapinlahden Vihreiden valtuustoryhmä esitti, että Lapinlahden kunta liittyy
energiatehokkuussopimukseen vuosille 2017-2025.

 Kunnanhallitus pyysi 24.4.2017 tekniseltä lautakunnalta selvitystä, jossa otetaan
kantaa energiatehokkuussopimukseen liittymiseen. Selvitys oli annettava 31.8.2017
mennessä.

 Tekninen lautakunta totesi 30.8.2017 selvityksessään, että kunta-alan
energiatehokkuussopimus on tavoitteeltaan tarkoituksenmukainen ja maapallon
tulevaisuuden kannalta hyvin perusteltu. Energiansäästöön tähtääviä toimenpiteitä
pitää kaikkien osapuolten tehdä, niin julkisten toimijoiden kuin yksityisten
henkilöidenkin. Sopimus vaatii liittyjän organisaatiolta riittäviä resursseja,
sitoutumista, sekä asiantuntevuutta. Lapinlahden kunnan kiinteistökeskus ei ole



tällä hetkellä vielä siinä tilanteessa, että pystyisimme vastaamaan tämän
sopimuksen velvoitteisiin ja toimenpiteisiin riittävän tehokkaasti ja asiantuntevasti.
Työ siihen pääsemiseksi on vielä alussa.

 Tarkoitus on tehostaa kunnan kiinteistöjen energiankäytön seurantaa ja säästöä
nykyisin toimenpitein ja harkita mahdollisen energiatehokkuussopimuksen
hyväksymistä tulevaisuudessa.

 Tässä vaiheessa ei olla liittymässä kunta-alan energiatehokkuussopimukseen
mukaan. Kunnanhallitus merkitsi 2.10.2017 teknisen lautakunnan selvityksen
tietoonsa saatetuksi ja totesi, että aloitteen johdosta ei tehdä muita toimenpiteitä.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

3. Lapinlahden Perussuomalaisten valtuustoryhmän valtuustoaloite
vauvarahan maksamiseksi Lapinlahden kunnassa vuonna 2017

 Lapinlahden Perussuomalaisten valtuustoryhmä jätti 28.2.2017 valtuustoaloitteen
vauvarahan maksamiseksi Lapinlahden kunnassa vuonna 2017.

 Kunnanhallitus merkitsi 24.4.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi ja totesi aloitteen
johdosta seuraavaa:

 Kuntaliiton selvityksen mukaan noin neljäsosa Suomen kunnista maksaa ns.
vauvarahaa. Vauvarahan suuruus vaihtelee näissä kunnissa huomattavasti.
Pienimmillään se on 100 € ja suurimmillaan 10 000 €. Kuntaliiton mukaan
vauvarahan maksaminen ei lisää syntyvyyttä, kyseessä on lähinnä yritys luoda
lapsiystävällisen kunnan imagoa.

 Tällä hetkellä Lapinlahden kunta tukee lapsiperheitä mm. myöntämällä
lapsiperheille alennusta omakotitalotonttien ostohinnasta.

 Lapinlahdella syntyy vuosittain 70-100 lasta. Esitetyn suuruinen vauvaraha
aiheuttaisi kustannuksia 7000 – 10 000 €/vuosi. Vuoden -17 talousarviossa ei ole
osoitettu määrärahaa vauvalisän maksamiseen. Määrärahaa ei ole osoitettavissa
talousarvion sisältä tiukasta taloudellisesta tilanteesta johtuen. Näin ollen
kunnanhallitus katsoo, että vauvarahan maksaminen ei ole mahdollista
talousarvion puitteissa vuonna 2017.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

4. Keskustan valtuustoryhmän valtuustoaloite markkinointi- ja
viestintäsuunnitelmasta

 Keskustan valtuustoryhmä on jättänyt valtuuston kokouksessa 6.6.2017
valtuustoaloitteen markkinointi- ja viestintäsuunnitelman laatimiseksi.

 Kunnanhallitus merkitsi 26.6.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi ja päätti aloitteen
johdosta seuraavaa:

 Uuden valtuustokauden aluksi on tarkoitus päivittää kuntastrategia. Markkinointi- ja
viestintäsuunnitelman luominen sopii hyvin osaksi tätä työtä.

 Kunnanhallitus perusti 14.8.2017 työryhmän valmistelemaan markkinointi- ja
viestintäsuunnitelmaa samalla kuin perusti muutkin strategiatyöhön tarvittavat
työryhmät. Valtuusto hyväksyi 11.12.2017 kuntastrategian, jonka pohjalta
kunnanhallitus hyväksyy kokouksessaan 19.2.2018 yksilöidyt toimenpiteet
kuntastrategian toteuttamiseksi. Tässä yhteydessä kunnanhallitus määrittelee



viestintä- ja markkinointisuunnitelman päivittämisen aikataulun. 

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

5. Lapinlahden Vihreiden valtuustoryhmän valtuustoaloite
säätösähkömarkkinoiden hyödyntämisestä

 Lapinlahden Vihreiden valtuustoryhmä esitti 20.6.2017, että Lapinlahden kunta
selvittää mahdollisuudet tarjota kunnan hallinnassa olevia sähkön kulutuskuormia
säätösähkömarkkinoille yhteistyötahon kautta ja saada siten tuloja em.
markkinoilta. Säätösähkömarkkinoilla tuotannon ja kuorman haltijat voivat antaa
säätötarjouksia säätökykyisestä kapasiteetistaan. Vihreiden valtuustoryhmä esitti,
että kunta kartoittaa omat potentiaaliset kulutuskuormansa (esim. kiinteistöjen
ilmanvaihto) ja määrittelee periaatteet, joiden mukaan kunta olisi valmis tarjoamaan
kulutuskuormiaan säätösähkömarkkinoille. Kulutuskuormien tarjoaminen
säätösähkömarkkinoille toisi kunnalle uuden tulolähteen.

 Kunnanhallitus merkitsi 14.8.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi sekä päätti pyytää
tekniseltä lautakunnalta selvityksen säätösähkön tarjoamista mahdollisuuksista
Lapinlahden kunnan näkökulmasta. Tekninen lautakunta antaa selvityksensä
15.2.2018.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloitetta ei ole käsitelty
loppuun.

6. Lapinlahden Kokoomus ry:n valtuustoaloite liikuntapaikkojen
käyttömaksujen perimisestä ym.

 Lapinlahden kokoomuksen valtuustoryhmä teki 12.12.2017 valtuustoaloitteen.
Valtuustoaloitteessa esitetään seuraavaa:

 - Ensilumenladun ja muiden liikuntapaikkojen osalta tutkitaan, miten niiden käytöstä
voitaisiin kerätä maksua tai vapaaehtoista maksua.

 - Kansalaisopisto neuvottelee sellaisten piirien kanssa, jotka lipputuloilla saavat
tuottoa, että osa avustuksesta palautuu kunnalle.

 - Yhdistyksille muodostetaan kunnan sivuille selkeä tietopankki linkkeineen, mistä
voi hakea tukea toimintaan mm. eurohankkeista.

 Kunnanhallitus merkitsi 8.1.2018 aloitteen tietoonsa saatetuksi. Kunnanhallitus
päätti aloitteen johdosta seuraavaa:

 - Vuoden -18 talousarvio ei sisällä liikuntapaikkamaksuja. Kunnanhallitus lähettää
aloitteen tekniselle lautakunnalle tiedoksi. Teknisen lautakunnan tulee ottaa
liikuntapaikkamaksuihin kantaa valmistellessaan vuoden -19 talousarviota.
Teknisen lautakunnan tulee selvittää ennen sitä mahdollisuus vapaaehtoisten
maksujen keräämiseen. Esimerkiksi ensilumenladun lähtöpaikalle voitaisiin tehdä
"sponsoritaulu", jossa olisi mainittuna ladun ylläpitoon osallistuneet tahot.

 - Palvelulautakunta selvittää aloitteessa mainitun mahdollisuuden kansalaisopiston
osalta. Selvitys on annettava kunnanhallitukselle 31.5.2018 mennessä. 

 - Yhdistyksille laaditaan kunnan kotisivuille tietopankki.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloitetta ei ole käsitelty
loppuun.

Kuntalaisaloitteet vuonna 2017

1. Vetoomus/kuntalaisaloite terveydenhoitajan vastaanoton palauttamiseksi



Alapitkälle

 149 kuntalaista teki kuntalaisaloitteen  28.2.2017 terveydenhoitajan vastaanoton
palauttamisesta Alapitkälle. Valtuuston päätöksellä lakkautettiin Alapitkän
sairaanhoitajan vastaanoton 1.1.2017 alkaen. Perusteena on käyntien vähäisyys ja
kotihoidon sairaanhoitajan työpanoksen keskittäminen palvelutarpeen arviointiin
sekä hoidon ja palvelun suunnitteluun. Kunnanhallitus pyysi
peruspalvelulautakunnalta tarkemman selvityksen lakkauttamisen perusteista
31.5.2017 mennessä.

 Peruspalvelulautakunnan selvityksen mukaan kotihoidon resurssia on lisääntyneen
tarpeen mukaisesti siirretty ja lisätty ilta- ja viikonloppuvuoroihin Alapitkän alueelle.
Huonokuntoisten kotihoidon asiakkaiden näytteiden otto toteutetaan kotikäynneillä
koko kunnan alueella. Peruspalvelulautakunta ei annettuun selvitykseen perustuen
puoltanut kotihoidon sairaanhoitajan vastaanoton palauttamista Alapitkällä.

 Kunnanhallitus totesi 29.5.2017, että peruspalvelulautakunnan antaman selvityksen
perusteella kotihoidon sairaanhoitajan vastaanottotoiminnan lakkauttaminen
Alapitkällä on ollut perusteltua ja peruspalvelulautakunnan linjausta ei ole tältä osin
syytä muuttaa.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

2. Kuntalaisaloite / Peltoniementien nopeusrajoitus, Rovastilan risteys,
autojen tyhjäkäynti

 Kuntaan saapui 10.4.2017 kuntalaisaloite, missä esitettiin, että Peltoniemen alueen
nopeusrajoitus olisi 30 km/h peruskorjauksen yhteydessä, Rovastilan
esiopetuspisteen risteyksen reunakiveys poistettaisiin kääntymisen helpottamiseksi
sekä kunnan tulisi puuttua autojen tyhjäkäyntiin. Kunnanhallitus pyysi 24.4.2017
aloitteessa mainituista asioista selvitystä tekniseltä lautakunnalta 31.8.2017
mennessä.

 Tekninen lautakunta totesi selvityksessään, että Lapinlahti on yhdessä muiden
Ylä-Savon kuntien ja Siilinjärven kunnan kanssa laatimassa uutta
liikenneturvallisuussuunnitelmaa. Peltoniementien nopeusrajoitus on syytä ottaa
esille silloin, kun pohditaan uuden liikenneturvallisuussuunnitelman mukaisten
toimenpide-ehdotusten toteuttamista.

 Samaisessa selvityksessä tekninen lautakunta totesi, että Juhani Ahontieltä
Rovastilan esikoulupisteelle johtava liittymä on nykyiseltään riittävän leveä. Kapea
liittymä vähentää ajonopeutta enemmän kuin ylileveä liittymä.

 Autojen tyhjäkäynnistä taas on määrätty lailla (Laki pysäköinninvalvonnasta
727/2011). Lain mukaan pysäköintivirhemaksu voidaan määrätä moottorikäyttöisen
ajoneuvon joutokäyntiä koskevan kiellon tai rajoituksen  rikkomisesta
(joutokäyntirikkomus). Lapinlahden kunta ei näe tarkoituksenmukaiseksi anoa
aluehallintovirastolta lupaa pysäköinnin valvontaan.

 Jokaisen vastuullisen ajoneuvonkuljettajan tulee noudattaa liikennesääntöjä ja siten
myös autojen tyhjäkäynnin rajoitusta.

 Kunnanhallitus merkitsi 2.10.2017 teknisen lautakunnan selvityksen tietoonsa
saatetuksi ja toteaa, että aloitteen johdosta ei ole tarpeen tehdä muita
toimenpiteitä.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.



3. Kuntalaisaloite tehostetun palvelu-asumisen paikkojen lisäämisestä

 Lapinlahden vanhusneuvosto teki aloitteen 10.4.2017 siitä, että kunnan tai
kunnallisen yhtiön (Kaskihovi Oy) tulee selvittää, että voidaanko Jussinpihan
eteläpuolelle ns. Halosen tontille rakentaa rivitaloasuntoja seniorikansalaisille
tehostetun palveluasumisen käyttöön tai muuten ratkaista asuntojen puute.

 Kunnanhallitus pyysi 15.5.2017 selvityksen palvelulautakunnalta 30.9.2017
mennessä.

 Palvelulautakunta antoi selvityksensä 21.6.2017. Selvityksessä esitettiin, että
kuntaan muodostettaisiin moniammatillinen työryhmä valmistelemaan esitystä
ikääntyvien ihmisten asumisratkaisuista, huomioiden Vanhuspalvelulain (2012/980)
säätämä ikääntyvien omassa kotona asumisen ensisijaisuus suhteessa muihin
palveluihin. Jotta ikääntyvät pystyvät asumaan omissa kodeissaan, niiden
ympäristön tulee mahdollistaa henkilön tarvitsema hoiva ja hoito, muun muassa
esteettömyys ja turvallisuus.

 Kunnanhallitus totesi 14.8.2017, että se on kokouksessaan 12.6.2017 § 145
päättänyt, että Lapinlahden kunta myy yksityiselle toimijalle määräalan
Pajuharjuntien varrelta. Yksityisen toimijan tarkoituksena on rakentaa tontille
vanhusten hoivakoti. Hoivakodissa on palveluasumisen ja tehostetun
palveluasumisen paikkoja. Kun lisäksi huomioidaan mahdollinen
maakuntauudistus, niin kunnan tai kuntakonsernin yhtiön ei ole tässä tilanteessa
tarkoituksenmukaista aloittaa uutta rakennusinvestointia. Tätä tukee myös
palvelulautakunnan selvitys, jonka mukaan Lapinlahdella on suosituksiin verrattuna
riittävästi palveluasumisen asiakaspaikkoja.

 Palvelulautakunnan esitykseen viitaten kunnanhallitus kehotti kunnanjohtajaa
nimeämään työryhmän, joka valmistelee esitystä ikääntyvien ihmisten
asumisratkaisuista. Työryhmän tulee työssään huomioida vanhuspalvelulaki,
mahdollinen maakuntauudistus sekä eri tavat tuottaa palveluita.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

4. Kuntalaisaloite moottorikelkkareitin poistamiseksi kunnan ylläpidosta

 40 kuntalaista teki kuntalaisaloitteen 10.4.2017, jossa esitettiin, että kunta lopettaa
moottorikelkkareitin ylläpidon ja ylläpitoa varten hankittu kalusto myydään.

 Kunnanhallitus käsitteli asiaa 15.5.2017 ja totesi, että Lapinlahden kunnan alueella
olevat moottorikelkkareitit on perustettu useiden toimijoiden yhteistyöllä. Kunnan
rahoituksen lisäksi perustamiseen on käytetty valtion rahaa Pohjois-Savon
ympäristökeskuksen toimesta. Lapinlahden kautta kulkeva reitistö on osa
suurempaa kokonaisuutta. Moottorikelkkareitistön ylläpitoa varten on perustettu
hoitopooli alueen kuntien kesken. Mikäli moottorikelkkareittien ylläpito lopetetaan,
kunnan tulee käydä asiasta neuvottelu kaikkien yhteistyötahojen kanssa.

 Kunnanhallitus totesi, että aloitteessa mainitusta asiasta päätetään siinä
yhteydessä, kun valtuusto hyväksyy talousarvion vuodelle 2018.

 Valtuusto hyväksyi 11.12.2017 talousarvion käsittelyn yhteydessä, että
moottorikelkkareitistön ylläpitoa jatketaan.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

5. Kuntalaisaloite ensilumenladun poistamiseksi kunnan ylläpidosta



 48 kuntalaista teki kuntalaisaloitteen 10.4.2017, jossa esitettiin seuraavaa:
 - Ensilumenladun ylläpitäminen kunnan varoilla lopetetaan.
 - Ensilumen ladun ylläpito tulee muuttaa yrittäjäpohjaiseksi siten, että laitteet

lahjoitetaan yrittäjälle. Ehtona on, että lapinlahtelaisten tulee saada käyttää latua
ilmaiseksi. Yrittäjä vastaa maksujen perimisestä ulkopaikkakuntalaisilta.

 Kunnanhallitus totesi 15.5.2017, että aloitteessa mainitusta asiasta päätetään siinä
yhteydessä, kun valtuusto hyväksyy talousarvion vuodelle 2018.

 Valtuusto hyväksyi 11.12.2017 talousarvion käsittelyn yhteydessä, että
ensilumenladun ylläpitoa jatketaan.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

6. Kuntalaisaloite nuorisotila Laparin aukioloajoista

 Laparin nuorisotilatoimikunta, nuorisofoorumi ja joukko lapinlahtelaisia nuoria
tekivät kuntalaisaloitteen 3.5.2017 Lapinlahden nuorisotilan aukioloaikojen
pidentämisestä. Aloitteessa esitetään, että nuorisotila Lapari aukeaisi jo kello 14.00
ja olisi auki klo 20.00 tiistaisin, keskiviikkoisin ja torstaisin. Lisäksi esitetään, että
nuorisotila olisi auki maanantaisin ilta-ajan lisäksi myös 12.00 – 16.00. Aloitetta
perustellaan sillä, että tällä hetkellä nuorilla ei ole paikkaa yhteiseen oleiluun
alkuiltapäivästä.

 Kunnanhallitus pyysi palvelulautakunnalta selvityksen 31.8.2017 mennessä.

 Palvelulautakunta antoi 15.8.2017 nuorten kuntalaisaloitteesta kunnanhallitukselle
selvityksensä, jossa todettiin, että Lapinlahden kunnan nuorisotoimi on saanut
valtionavustusta etsivään nuorisotyöhön. Tämän avustuksen avulla nuorisotoimeen
on pystytty palkkaamaan yksi määräaikainen työntekijä 31.8.2018 asti. Tästä
johtuen nuorisotoimessa on mahdollista tehdä työtehtävien uudelleen järjestelyitä
niin, että Lapinlahden nuorisotila Laparia pidetään auki maanantaista - torstaihin klo
14.00-20.00 ja perjantaisin klo 14.00-23.00. Tällä järjestelyllä pystytään vastamaan
nuorten aloitteeseen määräaikaisesti, siihen saakka, kun etsivään nuorisotyöhön
saadaan valtionavustusta.

 Nuorten aloitteessa todetaan, että koulukuljetuksessa olevat oppilaat tarvitsevat
paikan, jossa he voivat odottaa koulukuljetusta. Pääsääntöisesti koulukuljetukset
on kuitenkin järjestetty niin, että kuljetukset lähtevät heti koulun loputtua. Oppilaan
tulee käyttää sitä koulukuljetusta, mikä hänelle on osoitettu. Esimerkiksi jos
oppilaan koulu loppuu klo 12.00 tulee hänen käyttää tätä kuljetusta. Oppilas ei voi
jäädä odottamaan esimerkiksi klo 15.00 kuljetusta nuorisotilaan. Mikäli oppilas ei
mene hänelle järjestettyyn ensisijaiseen koulukyytiin, on nuoren kyyditys kotiin
huoltajien vastuulla.

 Nuorten aloitteessa on ehdotettu nuorisotila Laparin aukioloa maanantaisin kello
12:00 – 16:00. Pääosa nuorista on kuitenkin maanantaisin klo 12.00 koulussa,
joten aukiolo klo 14.00-20.00 palvelee valtaosaa nuoria paremmin.

 Palvelulautakunta kehotti nuorisotoimea muuttamaan aukioloaikoja yllä kuvatun
mukaisiksi. Muutetut aukioloajat ovat voimassa sen aikaa, kun kunta saa
hankerahoitusta etsivään nuorisotyöhön.

 Kunnanhallitus merkitsi 4.9.2017 palvelulautakunnan selvityksen ja toimenpiteet
asian johdosta tietoonsa saaduksi.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty



loppuun.

7. Kuntalaisaloite induktiosilmukkasalkun hankkimisesta kunnantalolle

 Lapinlahden vanhusneuvosto ja vammaisneuvosto tekivät yhdessä
kuntalaisaloitteen 24.4.2017, jossa ehdotetaan, että kunta hankkisi
induktiosilmukkasalkun kunnantalolle. Näin induktiosilmukkasalkkua voitaisiin
lainata erilaisiin tilaisuuksiin Lapinlahdella (ml. valtuustosalissa järjestettävät
tilaisuudet). Aloitetta perustellaan yhdenvertaisuuslailla, jonka mukaan
viranomaisen on tehtävä asianmukaiset ja kulloisessakin tilanteessa tarvittavat
kohtuulliset mukautukset, jotta vammainen henkilö voi yhdenvertaisesti asioida
viranomaisessa.

 Kunnanhallitus merkitsi 12.6.2017 vanhus- ja vammaisneuvostojen aloitteen
tietoonsa saatetuksi sekä totesi aloitteen johdosta seuraavaa:

 Osa kunnan tiloista on varustettu kiinteällä induktiosilmukalla (esim. Lapinlahti-sali).
Valtuustosalista kyseinen tekniikka kuitenkin puuttuu. Valtuustosalin
äänentoistojärjestelmän uusiminen on kuitenkin ajankohtaista lähivuosien aikana,
koska järjestelmä tulee käyttöikänsä päähän.

 Induktiosilmukkasalkun hankintahinta on noin 3500 €. Vuoden -17 talousarviossa ei
ole osoitettu määrärahaa salkun hankkimista varten. Kunnan talouden
liikkumavaran kapeudesta johtuen talousarvioon nähden ylimääräisiin hankintoihin
tulee suhtautua kaikissa hallintokunnissa varauksella. Kunnanhallitus totesi, että
induktiosilmukkasalkun hankintaan palataan siinä vaiheessa, kun valtuustosalin
äänentoistojärjestelmän uusiminen on ajankohtaista.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

8. Kuntalaisaloite / Satamaan lukollisia venepaikkoja

 Kuntaan saapui 5.7.2017 aloite, jossa esitettiin, että kunta rakentaisi Väärnin
vierasvenesataman yhteyteen lukollisia venepaikkoja, joihin ulkopuolisilla ei olisi
pääsyä. Aloitteen tarkoituksena on parantaa veneilijöiden turvallisuutta ja lisätä
veneilykulttuuria Lapinlahdella. Aloitteen mukaan nykyisellä vierasvenelaiturilla on
paljon liikehdintää ja luvatonta nousemista veneisiin. Aloitteessa esitetään
vierasvenelaiturin viereen sijoitettavaa aidattua laituria, jossa olisi lukollinen portti
estämässä ulkopuolisten kulkua.

 Kunnanhallitus merkitsi 14.8.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi ja totesi aloitteen
johdosta seuraavaa:

 Alustavan hinta-arvion mukaan lukittavan laiturialueen rakentamisen kustannukset
ylittävät Lapinlahden kunnan investointirajan, joka on 10 000 euroa. Vuoden -17
talousarviossa ei olla varauduttu lukollisten venepaikkojen rakentamiseen. Vuoden
-18 ja -19 osalta tulee investoinneissa ottaa huomioon kunnan tiukka taloudellinen
tilanne. Kunta on investoinut viime vuosien aikana voimakkaasti mm.
terveyskeskukseen. Jatkossa investointitasoa pitää pystyä alentamaan. Tämä
tarkoittaa sitä, että vain pakolliset investoinnit toteutetaan (esim. Matin ja Liisan
koulun sisäilmakorjaukset). Venepaikkojen vuokrilla ei pystytä kattamaan laiturin
rakentamisesta aiheutuvia kustannuksia.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

9. Kuntalaisaloite Alapitkän alueen Räsäläntie-Heiluantien valaistuksesta



 Kuntaan saapui 15.6.2017 aloite Alapitkän alueen Räsäläntie-Heiluantie
valaistuksesta. Aloite on osoitettu kunnanhallitukselle, valtuustolle ja tekniselle
lautakunnalle. Aloitteen on allekirjoittanut 35 kuntalaista. Aloitteessa esitetään, että
Räsäläntie-Heiluantie alueella asennettaisiin katuvalot, koska tie on pimeä ja tiellä
liikkuu paljon lapsia. Lisäksi valaistusta tarvitaan tanssi-iltoina kävelijöiden
turvallisen kulun varmistamiseksi. Tiellä on valmiina sähkötolpat, joihin valaisimet
voidaan asentaa. Valaistava osuus on noin 600 metriä. Aloite on kokouksen
oheismateriaalina.

 Kunnanhallitus merkitsi 14.8.2017 aloitteen tietoonsa saatetuksi ja totesi aloitteen
johdosta seuraavaa:

 Räsäläntie-Heiluantien valaistuksen kustannukset muodostuisivat valojen ja
kaapeleiden hankinnasta sekä asennuksesta. Alustavan arvion mukaan
kustannukset ylittävät Lapinlahden kunnan investointirajan, joka on 10 000 euroa.
Vuoden -17 talousarviossa ei olla varauduttu ko. tiealueen valaistukseen. Vuoden
-18 ja -19 osalta tulee investoinneissa ottaa huomioon kunnan tiukka taloudellinen
tilanne. Kunta on investoinut viime vuosien aikana voimakkaasti mm.
terveyskeskukseen. Jatkossa investointitasoa pitää pystyä alentamaan. Tämä
tarkoittaa sitä, että vain pakolliset investoinnit toteutetaan (esim. Matin ja Liisan
koulun sisäilmakorjaukset). Kunnanhallitus saattaa aloitteen ja sen johdosta
annetun lausunnon teknisen lautakunnan tietoon.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloite on käsitelty
loppuun.

10. Kuntalaisaloite esteettömän liikkumisen lisäämiseksi Lapinlahden
kirkonkylällä

 Vammaisneuvosto on tehnyt 8.11.2017 kuntalaisaloitteen, joka sisältää useita
pieniä muutosehdotuksia, joilla parannettaisiin Lapinlahden taajaman
esteettömyyttä. Vammaisneuvosto kiinnittää kuntalaisaloitteessa huomiota mm.
seuraaviin asioihin:

 - Jussinpihan ja Juhani Ahontien risteyksessä kulku Jussinpihan vanhuspuolen
päätyyn on epäselvä.

 - Kansantieltä Linnansalmelle tulevaa portaikkoa on parannettava mm. pidemmillä
kaiteilla sekä kunnostettava portaitten lähtöpaikkaa.

 - Juhani Ahontien ja Artunkujan risteykseen tulee saada jalankulkijoille viistoon
maalatut suojatiet.

 - Juhani Ahontien jatkeessa rautatien alituksen kohdalla asfaltti irtoilee levyinä ja
alituskohtaan kertyy vettä.

 - Asematiellä suojateiden kohdalla kiveykset ovat liian jyrkät pyörätuolilla liikkuville.
 - Jussinpihan toimintakeskuksen pihaväylät ovat kuoppaiset.

 Kunnanhallitus merkitsi 4.12.2017 vammaisneuvoston aloitteen tietoonsa
saatetuksi.

 Kunnanhallitus päätti lähettää aloitteen tekniseen lautakuntaan selvitystä ja
toimenpiteitä varten. Teknisen lautakunnan tulee tutkia mahdollisuudet toteuttaa
aloitteessa mainitut toimenpiteet ja antaa selvityksensä asiasta kunnanhallitukselle
30.4.2018 mennessä.

 Edellä olevan selvityksen perusteella valtuusto toteaa, että aloitetta ei ole käsitelty
loppuun.

Päätös Keskustelun aikana puheenvuoron käytti valtuutettu Matti Kojo.
 Päätösehdotus hyväksyttiin.


